
ZPRAVODAJ OBCE BRUMOVICE
Jan Herben o Brumovicích:
„A již vjíždíme na naše hranicky. Naše, mé rodné vsi! Hranicky brumovské!
Bud tisíce houslí hraje nebo tisíce drobounkých zvonku zvoní kdesi za horou: 
tak sladká, omamující hudba - sotva však slyšitelná - šírí se od stráneke stráni. 
Obracíš se na vinohrady, obracíš se na žita a slyšíš cvrcky zvonit. 
Kraj plný melodie“

Krojované hody jsou opět za námi,Krojované hody jsou opět za námi,
doufáme, že si je všichni pořádně užilidoufáme, že si je všichni pořádně užili

a už se těšíme na další rok.a už se těšíme na další rok.

Nové POKOLENÍ

Pořadové číslo 68 | rok 2024/2
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Ze života školičky
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Foto: archiv školy
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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
opět se tu společně setkáváme nad ba‑

revnými stranami našeho časopisu.
Mnozí z  nás hodnotí dosavadní prů‑

běh letošního roku, bilancují sklizeň 
z  polí, úspěšnost pracovních procesů 
nebo míru a  úroveň vzdělání a  výchovy 
našich dětí… Především u těch nejmen‑
ších bych se rád krátce zastavil. Limit 
dvou měsíců prázdnin nám určil čas, ve 
kterém jsme museli zvládnout rekon‑
strukci obou pater sociálního zařízení ve 
školce. Verdikt krajské hygieny: „Opravte 
to, nebo to zavřeme!“ nenechával klid‑
ným nikoho z radních. Tato časově ohra‑
ničená akce byla velmi náročná, mnohdy 
doslova dramatická. Jsem nesmírně rád, 
že se nám to podařilo, protože i v nejlep‑
ší snaze dobře věc naplánovat se najdou 
místa, kde to drhne. Náš závazek dětem  – rekonstrukce 
sociálek mateřské školy – byl splněn a já bych zde rád po‑
děkoval nejen mnoha řemeslníkům a  odborníkům, kteří 
se na rekonstrukci podíleli, ale také rodičům, kteří museli 
vymyslet, kam dát své ratolesti v měsíci červenci, kdy běž‑
ně školka bývá v provozu. Díky Vám všem za kladný pří‑
stup, pochopení i trpělivost. Tato investice byla v hodnotě 
cca 1,8 mil. korun.

Samostatnou kapitolou naší obce je Energetická organi‑
zace, která se svou dynamikou angažuje na celorepubliko‑
vé úrovni a tím naši obec výrazně zviditelňuje nejen v Par‑
lamentu, ale v médiích vůbec. Plány obce v otázce využití 
sluneční energie pro všechny obecní budovy a čistírnu od‑
padních vod přecházejí do další fáze. Podařilo se nám za‑
jistit dotace ve výši 13 mil. korun na tento účel a na dalších 
finančních podporách pracujeme. Čísla na papíře vypadají 
slibně a já věřím, že i v tomto doposud pro občany nevidi‑
telném a nekonečném papírovém boji dosáhneme brzy na 
jasné efektivní cíle, že budeme mít nejen dostatek vlastní 
energie, ale budeme ji nabízet i těm občanům, kteří budou 
mít o sdílení zájem. Zde bych rád podotkl, že energetická 
společnost spolu s  obecním úřadem bude provádět prů‑
zkum formou dotazování mezi spoluobčany na toto téma, 
o čemž se však podrobněji dočtete na jiném místě tohoto 
čísla Nového Pokolení. Samozřejmě je jasné, že sluneční 
energie nemůže nahradit naše potřeby ze sta procent. Ale 
významný úsporný prvek to bude. Uspořené prostředky 
tak budeme moci ve větší míře investovat do jiného, napří‑
klad oprav chodníků, místních komunikací apod.

Za zmínku zde také stojí naše dlouholetá snaha o vy‑
budování cyklostezky od čistírny odpadních vod po zdrž 
u pálenice. Jsme ve fázi pravomocného rozhodnutí staveb‑

ního povolení ze strany příslušného úřadu města Husto‑
peče.

Radní již koncem loňského roku rozhodli o výměně do‑
sluhujících plastových vchodových dveří do sokolovny. Za 
necelých dvacet let jimi prošlo bezpočet lidí, uvážíme ‑li, že 
je sokolovna v permanenci téměř šest dní v týdnu po celý 
rok, s výjimkou prázdnin.

V průběhu července naše hřiště využily děti z brněnské 
fotbalové Sparty. Tento cirka pětidenní „kemp“ přinesl do 
obecní pokladny částku přibližně 30 tisíc korun. Stejně tak 
tomu bylo i v srpnu, kdy zde proběhl tréninkový týden dětí 
Slávie Brno. Kluby byly nadšené stejně jako mladí sportov‑
ci, jejichž lehké nohy našemu hřišti nijak neubraly na účel‑
nosti. Tyto příjmy obce bude znovu využity na regeneraci 
sportovišť.

Po zdlouhavém jednání se nám podařilo zajistit pro ve‑
řejnost box ZÁSILKOVNA, který je od 20. 8. 2024 insta‑
lován před sokolovnou. Velký podíl na tomto úspěšném 
výsledku má naše příspěvková organizace Energetická 
Brumovice.

Vážení spoluobčané, v září nás čekají dvoje volby, a to 
do Senátu Parlamentu ČR a do zastupitelstev krajů. Dovo‑
lím si zde říci, že naše společnost i ekonomika není v dobré 
kondici. Mnohé se děje jinak, mnoho věcí není správně. 
Máme však v rukou demokracii a tím možnost svobodně 
dát najevo svou vůli, a  to také právě chutí jít volit, chtít 
něco změnit. Nemusí nám být daná osoba sympatická, ale 
to přece není o tom. Jděte volit a volte srdcem, rozumem, 
volte ty, co něco umí, co si stojí za slovem a nelžou, co se 
nebojí tvrdé práce a ani kritiky. Volme tak, aby se za nás 
naše děti jednou nemusely stydět…

S přáním zdraví a klidu Váš starosta
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USNESENÍ z devátého řádného zasedání Zastupitelstva obce Brumovice, 
konaného dne 15. března 2024 v obřadním a zasedacím sále nové radnice, Brumovice č. p. 155

Navržený program jednání:
1. Zahájení
2. Návrh programu jednání
3. Volba ověřovatelů zápisu, jmenování zapisovatele
4. Volba návrhové komise
5. Schválení programu jednání
6. Dotazy, připomínky a podněty členů ZOB
7. Dotazy, připomínky a podněty občanů
8. Kontrola plnění usnesení z minulého 

zastupitelstva.
9. Stanovisko JMK na podnět obce vůči 

neoprávněnému postupu Odboru životního 
prostředí, při akci Změna územního plánu č. 2

10. Hlasování pro zřizovatele Změny územního 
plánu č. 2 a to obec jako kvalifikované osoby 
zastoupenou společností Institut Regionálních 
Informací, s. r. o.

10. 1. Schválení kvalifikované osoby na vyhotovení 
ZÚP č. 2

10. 2. Schválení revokace smlouvy ze dne 12. 6. 2023
10. 3. Schválení trvajícího zájmu pořízení ZÚP č. 2
10. 4. Schválení starosty obce jako pověřence ve 

změnách ZÚP č. 2
10. 5. Schválení pověření obce (starosty) k pořízení 

ZÚP č. 2 prostřednictvím osoby splňující 
kvalifikační požadavky pro územně plánovací 
činnost dle § 24 zák. č. 183/2006 Sb. – podpis 
příkazní smlouvy pro výkon ÚP činnosti se 
společností Atelier ProREGIO, s. r. o.

11. Žádosti občanů a organizací
12. Rozpočtové opatření č. 1 a 2
13. Informativní zprávy a činnost OÚ
14. Diskuze
15. Návrh usnesení
16. Závěr

Zastupitelstvo obce Brumovice (dále jen ZOB)
schvaluje:
1. Ověřovatele zápisu pana doc. Mgr. Martina 

Zvonaře, Ph.D. a Antonína Košuliče.
2. Návrhovou komisi ve složení 

JUDr. Dobromila Macháčková a pan Zdeněk 
Veselý.

3. Program jednání dle doplněného návrhu.
4. Určení kvalifikované osoby (pořizovatele) 

k veškerým krokům na vyhotovení Změny 
územního plánu č. 2 obce Brumovice, 
zastoupené společností Institut regionálních 
informací, s. r. o., IČO 25585991

5. Revokaci smlouvy ze dne 
12. 6. 2023 s názvem Zhotovení změny č. 2 
územního plánu Brumovice – trojstranná 
smlouva mezi firmou SOLAR POWER 
STATION plus, s. r. o. jako objednatel, 
Ing. Arch Pavel Klein, jako zhotovitel a obec 
Brumovice, pořizovatel.

6. Trvající zájem na pořízení Změny územního 
plánu č. 2 obce Brumovice

7. Osobu starosty obce Brumovice jako 
pověřence k zastupování obce při 
Změnách ÚP č. 2 pro uzavření smlouvy 
se zhotovitelem změny ÚP č. 2 Institutem 
Regionálních Informací, s. r. o., zastoupenou 
Ing. Miladou Kadlecovou.

8. Pověření starosty obce Brumovice k pořízení 
Změny č. 2 územního plánu Brumovice 
prostřednictvím osoby, splňující kvalifikační 
požadavky pro územně plánovací činnost 
dle ust. § 24 zákona č. 183/2006 Sb. se 
společností Atelier pro REGIO, s. r. o, IČO 
29315620, zastoupené paní Ing. Miladou 
Májskou, Ph.D.

9. Nákup parcely p. č. 73/7 o výměře 25 m2 
v nabídkové ceně 40 až 45 Kč za m2.
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10. Nákup parcely p. č. 3006/24 o výměře 319 m2 
od Státního pozemkového úřadu Praha 3.

11. Prodej části obecní parcely p. š. 
3601/1 o výměře 95 m2, dle dodaného 
geometrického plánu č. 1015‑142/2023 panu 
XXXX, bytem Brněnská XX, Hodonín za 
prodejní cenu 275, Kč + DPH za m2.

12. Prodej části obecního pozemku p. č. 3601/1 
u pozemků parc. č. st. 254 o výměře 
54 m2 a části obecního pozemku p. č. 49/7 
u pozemků parc. č. 3601/64 a parc. č. 6951 
o výměře 105 m2. manželům XXXX, bytem 
Brumovice. Pozemek ve vedený jako ostatní 
plocha a prodává se za cenu 275 Kč + DPH 
za m2.

13. Příspěvek na činnost Klubu přátel Dr. Jana 
Herbena a historie obce, z. s. se sídlem 
Brumovice č. p. 26.

ZOB neschvaluje:
1. Prodej části obecní parcely 3601/1 (lokalita 

Poštovní ulička) manželům XXXX.

ZOB bere na vědomí:
1. Plnění usnesení ZOB č. 8
2. Vypsání výběrového řízení na stavbu garáže pro 

vozidlo SDH.
3. Stanovisko JMK na podnět obce vůči 

neoprávněnému postupu Odboru životního 
prostředí MÚ Hustopeče při pořizování Změny 
územního plánu č. 2 obce Brumovice

4. Trvající zájem na pořízení Změny ÚP č. 2 obce 
Brumovice firmou Power Station plus, s. r. o. 
a firmy Blanář nábytek, a. s. ‑ jako objednatelů.

5. Rozpočtové opatření č. 1 a 2.
6. Informativní zprávy o činnosti obecního úřadu, 

vč. informaci o rozvozu biokomposterů, které se 
budou rozvážet začátkem dobna na základě smluv 
k číslům popisným a nákupu víceúčelového stroje 
pro potřeby obce

ZOB ukládá starostovi:
1. Splnění úkolů uložených mu ZOB

 

výročí založení sboru
dobrovolných hasičů Brumovice

120 let 
Srdečně Vás zveme na tuto akci, dne 31. 8. 2024, 
začátek ve 14 hodin u naší hasičské zbrojnice v Brumovicích č. 247

                                S
D

H
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RUMOVICE  NA  M

OR
A
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Ě
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USNESENÍ z desátého řádného zasedání Zastupitelstva obce Brumovice, 
konaného dne 20. června 2024 v obřadním a zasedacím sále nové radnice, Brumovice č. p. 155

Navržený program jednání:
1. Zahájení
2. Návrh programu jednání
3. Volba ověřovatelů zápisu a určení zapisovatele
4. Volba návrhové komis
5. Schválení programu jednání
6. Dotazy, připomínky a podněty členů ZOB
7. Dotazy, připomínky a podněty občanů
8. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání
9. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2023
10. Schválení účetní závěrky za rok 2023
11. Žádosti občanů a organizací
12. Rozpočtové opatření č. 3 a 4
13. Informativní zprávy a činnost OÚ
14. Diskuze
15. Návrh usnesení
16. závěr

Zastupitelstvo obce Brumovice (dále jen ZOB)
schvaluje:
1. 1. Ověřovatele zápisu pana Ing. Zdeňka 

Musila a Ing. Bohuslava Říhu.
2. Návrhovou komisi ve složení 

JUDr. Dobromila Macháčková a pan Jakub 
Gremmel.

3. Program jednání dle doplněného návrhu 
o body 9 a 10.

4. Závěrečný účet obce Brumovice za rok 2023.
5. Účetní závěrku obce Brumovice za rok 2023.
6. Odkup 4 kusů akcií v hodnotě 1 tisíc korun 

za akcii od firmy Vodovody a kanalizace 
Břeclav, a. s.

ZOB neschvaluje:

ZOB bere na vědomí:
1. Plnění usnesení ZOB č. 9
2. Žádost o odkoupení obecní parcely p. č. 3601/1 

paní XXXX za dodržení předem stanovených 
podmínek – bezpečného dodržení dopravní 
obslužnosti dle doporučení stavební komise

3. Žádost pana XXXX o odkoupení části obecní 
parcely – bude řešeno komplexně po prověření 
stavební komisí.

4. Rozpočtové opatření č. 3 a 4.
5. Informativní zprávy o činnosti obecního úřadu, vč. 

informaci o pokračujícím provádění pozemkových 
úprav v obci a jejich vlivu na možnosti 
uskutečnění dřívějších záměrů v obci.

 

ZOB ukládá starostovi:
1. Splnění úkolů uložených mu ZOB
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Volby do Evropského
parlamentu
konané ve dnech 7. 6.–8. 6. 2024

Obec Brumovice, okres Břeclav

Volební místnost: obecní knihovna, budova
radnice č. p. 155

Volební komise:
• Předsedkyně: Eva Horáková
• Místopředsedkyně: Lenka Třeštíková
• Členky: Lenka Kňůrová a Pavlína Vajbarová
• Zapisovatelka: Kamila Svobodová
• První volič v pátek 7. června: Pavel Miklík
• Poslední volič v pátek 7. června: Bronislav Novotný
• První volič v sobotu 8. června: František Lejska
• Poslední volič v sobotu 8. června: Tomáš Krátký
• Nejmladší volič: Lukáš Zítka
• Nejstarší volič, který se osobně dostavil do
• volební místnosti: Ladislav Borovička
• Do přenosné volební schránky hlasoval: 1 volič

Výsledky hlasování v Brumovicích
• Počet osob zapsaných do seznamu voličů celkem: 775
• Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky: 298
• Počet odevzdaných úředních obálek: 298
• Počet platných hlasů: 296
• Volební účast v Brumovicích: 38,45 %
• Pořadí:

Strana číslo Název Platné hlasy

1. 14 ANO 2011 79

2. 17 SPOLU (ODS,
KDU ‑ČSL, TOP 09)

45

3. 9 PŘÍSAHA
a MOTORISTÉ

41
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Volby do Evropského
parlamentu konané na 
území České republiky
konané ve dnech 7. 6.–8. 6. 2024

Celkové výsledky hlasování
• Okrsky celkem: 14 714
• Voliči v seznamu: 8 212 628
• Vydané obálky: 2 993 252
• Odevzdané obálky: 2 991 682
• Platné hlasy: 2 968 889
• Volební účast v %: 36, 45
• Pořadí:

Výsledky hlasování za územní celky
Kraj: Jihomoravský
• Okrsky celkem: 1 408
• Voliči v seznamu: 941 859
• Vydané obálky: 347 118
• Odevzdané obálky: 346 896
• Platné hlasy: 344 427
• Volební účast v %: 36, 85
• Pořadí:

Okres: Břeclav
• Okrsky celkem: 115
• Voliči v seznamu: 93 813
• Vydané obálky: 32 859
• Odevzdané obálky: 32 840
• Platné hlasy: 32 579
• Volební účast v %: 35, 03
• Pořadí:

Strana číslo Název Platné hlasy

1. 14 ANO 2011 776 158

2. 17 SPOLU 661 250

3. 9 PŘÍSAHA
a MOTORISTÉ

304 623

Strana číslo Název Platné hlasy

1. 14 ANO 2011 83 863

2. 17 SPOLU 83 634

3. 9 PŘÍSAHA
a MOTORISTÉ

34 644

Strana číslo Název Platné hlasy

1. 14 ANO 2011 8 947

2. 17 SPOLU 6 948

3. 26 STAČILO! KSČM,
SD ‑SN, ČSNS

3 917

Vlasta Bedřichová
Zdroj: Český statistický úřad
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V  rámci české republiky došlo za období roku 2023 
k  mírnému poklesu nápadu trestné činnosti s  porov‑
náním s  rokem 2022, v  počtech se jedná o  574 skutků. 
V  roce 2022 byl celkový nápad trestných činů 181 991 
a v roce 2023 to bylo 181 417 trestných činů.

Naopak u  našeho OOP došlo k  mírnému nárůstu 
trestných činů. V  roce 2023 (354 TČ) bylo ve srovnání 
s  rokem 2022 (339 TČ) spácháno na teritoriální území 
OOP Hustopeče o 15 trestných činů více. Velmi pozitivní 
zprávou však je, že došlo v roce 2023 ke zvýšení celkové 
objasněnosti trestných činů o  6,93  % oproti roku 2022. 
Objasněnost trestných činů v roce 2023 činila velmi dob‑
rých 51,41 % (rok 2022 ‑ 44,48%).

OOP Hustopeče má v  gesci katastrální území 
o 376 km2, což zahrnuje katastrální území celkem 29 obcí. 
Na daném území má trvalé bydliště celkově cca  37.000 
obyvatel. V  roce 2023 OOP Hustopeče disponovalo 27 
tabulkovými místy policistů (v  současné době nás však 
trápí celkem vysoký podstav policistů) a 1 místem admi‑
nistrativní pracovnice.

V období od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2023 bylo v teritoriu 
obvodní oddělení Hustopeče šetřeno:

- 854- věcí zaevidovaných pod č. j., nebo číslem
sněrného archu,
-659- šetřených přestupků,
-354- šetřených trestných činů.

V  nápadu trestné činnosti i  nadále převažuje obecná 
kriminalita, která tvoří 80,22% celkového nápadu obvod‑
ního oddělení. Ve srovnání s rokem 2023 došlo ke zvýše‑
ní podílu nápadu obecné kriminality o cca 3% na celkové 
kriminalitě. Nejvýraznější složkou obecné kriminality je 
především majetková trestná činnost, která tvořila v roce 
2023 z celkového nápadu obecné kriminality 66,55%. Další 
složku celkové kriminality tvoří tzv. zbývající kriminalita, 
která tvoří 13,28% a hospodářská kriminalita, která tvoří 
6,50% celkového nápadu OOP.

V průběhu roku 2023 byla významnou složkou trestné, 
ale i  přestupkové činnosti, protiprávní jednání v  tzv.  ky‑
ber prostoru, zejména se jedná o podvodné manipulativní 
techniky, kterými pachatelé občany nalákají vidinou zís‑
kání snadného a velkého zisku, např. nákup kryptoměny, 
dále při prodeji či nákupu zboží často nastrčenými pod‑
vodnými webovými stránkami získávají přes internet či 
mobilní telefony citlivé údaje, pomocí nichž se dostanou 
k přístupovým heslům k internetovému bankovnictví. Jed‑
ná se o trestnou činnost, která je velmi složitá na objasnění 
a náročná na samotné šetření. Zde je na místě velký apel 
na občany, aby si dávali velký pozor na to, na jakých strán‑
kách se v  internetu pohybují a komu vůbec citlivé infor‑
mace sdělují.

Naše činnost se zaměřuje i na dopravní situaci v  teri‑
toriu, zeJmena na potírání přestupků a trestných činů pá‑

chaných v souvislosti s požíváním návykových látek před 
a  během jízdy. Ze zjištěných skutečností je zřejmé, že se 
jedná o neustále trvající problém, kterému je třeba se ve 
zvýšené míře věnovat.

Z evidovaných trestních a přestupkových věcí je nejvíce 
zatíženo město Hustopeče, mezi další obce s větším nápa‑
dem trestné a přestupkové činnosti patří Velké Pavlovice, 
Klobouky u Brna, Zaječí a Velké Němčice.

Stále mezi nejzávažnější kriminogenní faktory patří re‑
cidiva pachatelů trestných činů, požívání alkoholických 
nápojů a užívání návykových látek, nedostatečná výchova 
dětí v rodinách, nedostatek finančních prostředků někte‑
rých skupin obyvatelstva, nedostatečné zajištění majetku 
občany a nepozornost a důvěřivost v internetovém prosto‑
ru.

Ve sledovaném období roku 2023 byly v našem obvodu 
prošetřovány i závažné trestné činy (zločiny) jako:

• vražda dle§ 140/1 trestního zákoníku -celkové 1 pří-
pad,

• loupež dle§ 173/1 trestního zákoníku -celkově 2 pří-
pady,

• znásilnění dle§ 185 trestního zákoníku -celkově 2 pří-
pady,

• týrání svěřené osoby dle§ 198 trestního zákoníku -cel-
kově 2 případy.

V  oblasti závažných trestných činů, zejména se jedná 
o násilnou a mravnostní kriminalitu, bylo v roce 2023 cel‑
kem šetřeno 22 trestných činů (pokles oproti roku 2022 
o  10 případů). Procento objasněnosti této kriminality je 
cca 72,73%.

Závěrem lze konstatovat, že bezpečnostní situace v teri‑
toriu OOP Hustopeče je stabilizována, výsledky OOP byly 
v roce 2023 velmi dobré a přeji si, abychom dosáhli mini‑
málně takových výsledků i v letošním roce.

S pozdravem

Bezpečnostní situace na teritoriu 00 PČR
Hustopeče za období roku 2023
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Nápad věcí prověřovaných 
jako TČ v letech 2022/2023

Nápad PŘ šetřených OOP 
včetně blokových pokut za 
rok 2022/2023
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UDÁLOSTI

‑ V úterý 16. dubna 2024, v den 79. výročí osvoboze‑
ní naší obce, byla k uctění památky padlých a obětí obou 
světových válek u pomníku na místním hřbitově položena 
kytice květů.

‑ V sobotu 20. dubna provedli členové SDH po obci sběr 
starého železa a ostatních kovů.

‑Sběrný dvůr je od 24. dubna opět otevřen každou stře‑
du v době od 17:00 do 19:00 hodin. Sobotní provoz zůstává 
beze změn.

‑ Společnost ATREGIA provedla v katastru naší obce ve 
dnech 2. května a 5. května soupis stromů po obci a posu‑
zovala jejich stav. Postup byl individuální, jednalo se vý‑
hradně o obecní porosty, které si odborníci prohlédli a po‑
řídili fotodokumentaci. Na základě jejich posouzení bude 
obecní úřad plánovat regeneraci naší společné zeleně.

‑Výtvarný spolek Malebné Brumovice připravil na sobo‑
tu 11. května 2024 jarní sousedský jarmark. Akce se kona‑
la v odpoledních hodinách na zahradě spolkového domu 
č. p. 317 a v přilehlých prostorách fotbalového hřiště.

‑ Mikroregion Hustopečsko zasedal v  Brumovicích: 
12. června 2024 se na Obecním úřadě v Brumovicích na 
pravidelném měsíčním jednání setkali starostové obcí 
Dobrovolného svazku obcí Mikroregionu Hustopečsko. 
Hosty přivítal brumovický starosta Ing.  Rudolf Kadlec, 
poté se ujal slova předseda DSO Mgr. Radek Valenta. Na 
zasedání se řešila problematika územního plánování, pro‑
blematika životního prostředí, společnost Pálava, LVA, 
diskutovalo se o turistice a cykloturistice, dále o zřizování 
dětských skupin (dříve jesle). Dalším bodem jednání bylo 
schválení závěrečného účtu za rok 2023.

‑ Masaryk v Hustopečích: Město Hustopeče připravilo 
na středu 19. června 2024 u příležitosti 100. výročí návštěvy 
prvního československého prezidenta T. G. Masaryka dvě 

slavnostní shromáždění. Program probíhal dopoledne na 
Dukelském náměstí a odpoledne na Masarykově náměstí. 
Této akce se zúčastnili také starostové obcí Mikroregionu 
Hustopečska, kteří pana prezidenta přivítali podáním ruky 
a pronesli zdravici. Starosta naší obce, Ing. Rudolf Kadlec, 
řekl: „Vážený pane prezidente, s úctou a láskou vyřizuji po‑
zdravy od spoluobčanů obce Brumovice.“

‑ Stavba garáže u hasičské zbrojnice začala v únoru le‑
tošního roku a dokončena byla 31. července. Cena díla činí 
1 238 218 Kč, stavbu provedla firma JS – Abacus, s. r. o. Na 
tuto akci byla zajištěna dotace z Jihomoravského kraje ve 
výši 500 000 Kč. Slavnostní otevření nového stánku pro ha‑
sičské auto se bude konat dne 31. srpna 2024 od 14:00 ho‑
din u příležitosti 120. výročí založení Sboru dobrovolných 
hasičů v Brumovicích.

‑ Na začátku roku 2024 proběhla v mateřské škole hy‑
gienická kontrola, která zjistila vážné nedostatky a hrozi‑
lo uzavření budovy. Obec stála před těžkým rozhodnu‑
tím – zrekonstruovat sociální zařízení v obou patrech MŠ 
v  krátkém časovém termínu. Z  toho důvodu musela být 
o letních prázdninách mateřská škola mimo provoz.  
Rekonstrukci provedly firmy GETEC Klobouky u  Brna 
a  JS  – Abacus.,  s.  r.  o.Obecní úřad děkuje rodičům dětí 
za pochopení vzniklé situace a  nutnosti uzavření školky 
v době letních měsíců.

‑ Koncem července proběhla výměna vchodových dve‑
ří do sokolovny. Sokolovna je každý den velmi vytížená, 
plastové dveře zde plnily svou funkci asi patnáct let až do 
loňského roku, kdy nastaly problémy se zamykáním, oteví‑
ráním apod. Proto Rada obce již vloni rozhodla o výměně 
těchto dveří za nové hliníkové. Současně byla také pro‑
vedena obnova vchodové dlažby. Investiční náklady činí 
cca 90 tisíc korun, práci provedla firma PRAMOS Šitbořice. 
V  rámci revitalizace vzhledu sokolovny byla u  přístavby 
provedena renovace fasády a impregnace dřevěného pod‑
hledu u posezení pod pergolou. Nyní si u oběda či občerst‑
vení posedíme v čistém reprezentativním prostředí.

Vlasta Bedřichová

Tradiční brumovické hody
Letošní brumovické hody byly zahájeny v pátek 28. červ‑

na 2024 stavěním máje. Stárci a chasa tímto děkují všem, 
kteří přišli pomoci s  kácením a  odvezením máje z  lesa. 
Stavění se poté uskutečnilo v 17:00 hodin. Od 19:00 hodin 
nám hrála Cimbálová muzika Eliška z Velkých Němčic.

V sobotu 29. června 2024 se konala od 20:00 hodin ve‑
černí hodová zábava. K  tanci a  poslechu hrála dechová 
hudba Sokolka. Naše hody přišla podpořit spousta míst‑
ních, a také přespolní chasy.

V neděli 30. června 2024 požádali stárci starostu obce 
o  udělení hodového práva, poté šli s  kapelou průvodem 
k  1. stárce Vanese Hanákové. Odtud šel průvod na sólo, 
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Brumovická zavádka

Vy brumovská chaso, kde vy máte stárka?

/: Leží za humnama, :/ pije vodu z járka.

Vy brumovská chaso, kde máte druhýho?

/: Leží za humnama :/ nedaleko něho.

První stárek Vašek, je šohaj šikovný.

Chasu diriguje, děvčatom se líbí, se žádnů nechodí.

Naše první stárka, šikovná Vaneska.

Na hodech ju balí přespolní šohaji, ona má Brňáka.

Druhý stárek, Tonda, ten má dráhu v krvi.

V hlavě nosí vlaky, na schůzky nechodí, holku nechce taky.

Lenka, druhá stárka, velká knihomolka.

Studentka je vzorná, hody zanedbává, její drink je vodka.

Novým třetím stárkem je Tesař Dominik.

Ale jeho stárka Kristýnka ho srovná, je to velký kritik.

Sklepníci Ondra, Matěj, sklep si vytopili.

/: Beztak nám do vína :/ aj vody přilili.

Všecko zachránily ty jejich sklepnice.

Všechno jim pomožů, zařídí, odvezů, koštýře malujů.

V nedělu pod májů plno dětí v kroji.

/: O svoje nástupce :/ stárci se starají.

Naše vinohrady dobré vínko rodí.

/: Zavdejme si, chlapci, :/ na ty naše hody.

Dobře se nám žije v tej našej dědině,

/: veselo muziko, :/ eště lepší bude.

kde následoval program pro děti. Jako první vystoupil 
dětský folklórní kroužek pod vedením Evy Kulíškové, 
Dominiky Kňůrové a   Ondřeje Šišmy. Děti zatanči‑
lyMoravskou besedu, pak následovalo již tradiční dětské 
sólo. Odpolední zábavu nám narušil silný déšť, proto ve‑
černí zábava pokračovala v sále sokolovny. K tanci a posle‑
chu hrála dechová hudba Šardičanka.

V  pondělí 1.  července  2024 měli krojovaní sraz 
v 15:00 hodin u 2. stárky Lenky Novotné, odtud se šlo prů‑
vodem na sólo. V 17:00 hodin proběhla tradiční brumo‑
vická zavádka a po ní měli sólo “zpěváci a zvedáči“. Kapela 
hrála do jedné hodiny v noci a zábava pokračovala až do 
brzkých ranních hodin. K tanci a poslechu hrála opět skvě‑
lá dechová hudba Šardičanka, která celý večer udržovala 
dobrou náladu a příjemnou hodovou atmosféru.

Letošní hody se i  přes nepřízeň počasí opět vydařily 
a my doufáme, že jste si je užili společně s námi. Za chasu 
bychom chtěli poděkovat obci za velkou podporu a  po‑
moc. Dále děkujeme všem, kteří naši chasu podporují 
a pomáhají nám jak s organizací hodů, tak s přípravami. 
Chtěli bychom také pozvat všechny místní i přespolní na 
Podzimní hodovou zábavu.

Stárci a stárky 2024:

1. pár: Václav Jakubčík a Vanesa Hanáková
2. pár: Antonín Chrástek a Lenka Novotná
3. pár: Dominik Tesař a Kristýna Chrástková
1. sklepnický pár: Ondřej Šišma a Eva Kulíšková
2. sklepnický pár: Matěj Ullmann a Dominika Kňůrová
 

Kristýna Chrástková, Lenka Novotná
Foto: Terezie Prchalová

Báseň

My jsme chasa přátelská

Grumvířáci, Brumovčáci, my jsme chasa přátelská,

my se nigdá nehádáme, povaha jsme andělská.

Grumvířáci, Brumovčáci, dobří sú aj z Morkůvek,

Scházijú se při muzice, každej nosí sotůrek.

V sotůrku je flaša s vínem, bílým nebo červeným.

Zavdáme si mezi sebú, dáme přespolním.

Děvčata se nám moc líbí, naše aj přespolní.

Dycky se nekerá najde, co nám dušu pohladí.

Napsal Stanislav Ševčík z Krumvíře
Text zapůjčila paní Josefa Skřivánková

KUKÁTKEM DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
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KUKÁTKEM DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
Divadlo Radost – Příběhy 
králíčka Péti

Dne 19. 3. děti navštívily divadlo Radost – představení 
na motivy příběhů jedné z  nejslavnějších autorek dětské 
literatury Beatrix Potterové. Děti sledovaly příběh králíč‑
ka Péti, který na jedné ze svých výprav za mrkvičkou do 
zahrady pana McGregora přišel o  svůj milovaný modrý 
kabátek. Napínavé vyprávění bylo kombinací muzikálu, 
loutkového a černého divadla, to vše bylo doplněno o ná‑
padité animace.

Čarodějnice
Dne 30. 4. se děti vypravily na čarodějnickou stezku, při 

které pomáhaly čarodějce Malvíně a její králičí kamarádce 
Bele dostat se včas na Čarodějnickou slavnost.   Cestou děti 
zvládly překonat všechny nástrahy a  zaslouženou odmě‑
nou jim byla truhla s pokladem a také diplom.

Výlet – Hrad a zámek
Dolní Kounice

V květnu děti navštívily krásnou historickou památku, 
a to hrad a zámek Dolní Kounice. Tam je čekal pohádko‑
vý program „Po stopách hradního strašidla“. Děti spolu 
s  hodnými čarodějkami procházely hlavní palác hradu 
a  hledaly indicie, plnily úkoly, hádaly záhadné tajenky, 
hledaly klíče od tajuplné truhly a vše je vedlo k hradnímu 
strašidlu. Po pohádkové stezce plné dobrodružství si děti 
mohly vyzkoušet kostýmy princezen, králů a dalších po‑
hádkových bytostí.

Kristýna Herbenová
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Budova mateřské školy 
slaví 40 let

Letos uplynulo čtyřicet let od vybudování nové mateř-
ské školy.

„Výstavba mateřské školy byla jedním z hlavních úko‑
lů volebního programu v období let 1976–1981 a  to pod 
podmínkou sdružení finančních prostředků od podniků. 
Jednání byla úspěšná, a tak finanční zdroje byly z podniků 
získány.

• JZD 9. květen – 1 200 000,– Kčs
• Fruta Brno – 90 000,– Kčs
• OPP Žďár nad Sázavou ‑ 210 000,– Kčs
• Jednota Mikulov – 90 000,– Kčs
• Benzina Brno – 210 000,– Kčs
• JmDZ Velké Pavlovice – 210 000,– Kčs
• OPS – 120 000,– Kčs
• Jihomoravské ředitelství spojů – 60 000,– Kčs
• Celkem sdruženo 2 190 000,– Kčs

Projektovou dokumentaci zpracoval Drupos Brno. Na 
této akci Z  bylo odpracováno asi 48 200 brigádnických 
hodin, tj. hodnota 800 000 Kč, celková hodnota díla byla 
3 088 000 Kč.

V březnu 1980 bylo vytýčeno stanoviště, v květnu pro‑
vedena úprava terénu a vybagrovány základy. Během stav‑
by došlo ke změnám ve vytápění. Projekt byl upraven na 
topení zemním plynem vzhledem k přípravě plynofikace 
obce. Tím byla také dána možnost vybudovat jídelnu pro 
žáky ZŠ, a to ze skladiště uhlí.

Postupně bylo zajišťováno vnitřní zařízení a  nábytek. 
Veškeré zařízení hradilo JZD 9. kvě‑
ten. V  červnu a  červenci 1984 byly 
organizovány brigády ČSŽ a  SRPŠ 
na úklid a bílení stěn. Začátkem srp‑
na byl nastěhován nábytek a vnitřní 
zařízení členy BSP OPP Výtahy. Po 
večerech byly sestavovány díly ná‑
bytku ochotnými tatínky. Prací na in‑
stalaci zařízení se účastnili správní za‑
městnanci, učitelky a osm mužů z řad 
rodičů dětí. Veškeré práce (položení 
koberců, zavěšení záclon  apod.) byly 
zvládnuty za jeden den. Maminky po‑
mohly se šitím povlečení, paní Marie 
Vajbarová vyšila na veškerý textil znač‑
ky pro čistírnu – 400 ks. Rodina Josefa 
Kratochvíla darovala k výzdobě velký 
závěsný talíř z modranské keramiky, 
SRPŠ zakoupilo kunštátskou závěs‑

nou keramiku a ČSŽ poskytl obnos 1 500 korun na zakou‑
pení vysavače.

Nadšení z dokončení MŠ bylo veliké.
Kolaudace se konala 11. září 1984.
Nový školní rok byl zahájen 3. září 1984 ve staré budo‑

vě. Zaměstnance přišli pozdravit předseda MNV Bořivoj 
Dvořák, vedoucí BSP OPP Výtahy Miroslav Miklík a před‑
sedkyně SRPŠ Marie Kynclová.

Školní jídelna byla v provozu již na nové budově, kam 
děti docházely na obědy.

V sobotu 29. září 1984 byla nová budova MŠ slavnostně 
otevřena a od 1. října zde začal provoz.

Ve škole pracoval osmičlenný kolektiv.

• Pedag. pracovnice: ředitelka – Ludmila Hanáková
• Učitelky ‑ Anežka Halmová, Veronika Kunická, Marie 

Vlčková
• Správní zaměstnanci: školnice – Emilie Kurdiovská
• Uklízečka – Jarmila Rychlá
• Kuchařky – Zdena Musilová a Marta Kurdiovská.

Ze školní kroniky připravila Vlasta Bedřichová

Paní Zdeňka Musilová, kuchařka a vedoucí školní jídel‑
ny, která do MŠ nastoupila v roce 1969 a do důchodu ode‑
šla v roce 1989, vzpomíná:

“Je tomu čtyřicet let, co se v  Brumovicích postavila 
mateřská škola. Jsou v ní dvě třídy, kuchyně a jídelna. Do 
jídelny chodily na obědy také strávníci ze základní školy, 
děti měly ze všeho nejraději buchtičky s  krémem, buch‑
ty s  tvarohem a  povidly a  koblihy s  ovocnou pěnou. Na 
svátek dětí se při táboráku opékaly se špekáčky. To bývalo 
veselo! Školka je v zahradě, rostou tam stromy, keře, je tam 
dětské hřiště. Již několik generací se raduje z krásné školky 
a školy.”

-VB-
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ZE ŽIVOTA ŠKOLY

APRÍLOVÉ BÁSNĚNÍ
V  pátek 12.  dubna jsme se s  celkem dvanácti 

žáky, kteří byli vybraní ve školním kole, vydali do 
Klobouk u  Brna na recitační soutěž APRÍLOVÉ 
BÁSNĚNÍ. Pro letošní rok byly stanoveny bás‑
ničky na téma JÍDLO. Na základní škole nás 
vřele přivítali a  společně s  žáky z  Krumvíře 
a  hostujících Klobouk jsme se zaposlouchali 
do pásma recitací a přednesů. Přesto, že vítě‑
zové dostali věcné ceny, si cennou zkušenost 
odnesli všichni.

Umístění žáků:

1. třída Anna Vlčková - 1. místo
2. a 3. třída Simona Horáková  – Cena 

poroty
Karla Horňáčková - 2. místo
4. a 5. třída Amálie Dvořáková - 2. místo
Michal Peřina - 3. místo

Tomáš Dolák

Den Matek: AHOJ LÉTO

Dvanáctého května se místní sokolovna proměnila 
v oázu rodinné zábavy a lásky. Oslava Dne matek na téma 
“Ahoj léto” přinesla úsměvy, radost a  nezapomenutelné 
chvíle pro celé rodiny. Den začal výletem do imaginární 
zoo, kde děti a  rodiče společně objevovali divy přírody. 
Následovalo posezení se zpěvem u ohníčku, kde se prolí‑
naly melodie a teplé plameny vytvářely příjemnou atmo‑
sféru. Louka se stala pódiem pro tanec dívek, které svými 
graciézními pohyby připomínaly letní vánek. Kluci, jako 
akvabely, předvedli svou obratnost a sílu, zatímco tanec je‑
žečků a žabiček přinesl smích a potlesk.

Vrcholem dne byla společná píseň maminkám, která 
byla vyjádřením lásky a vděčnosti. A jako sladká tečka na 
závěr byla rozdávání přáníček, která byla symbolem přání 
štěstí a zdraví pro všechny matky. Tento Den matek byl do‑
konalým začátkem léta a připomínkou toho, jak důležité je 
trávit čas s těmi, které máme nejraději.

Anna Hlávková
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Den Země
Ve třídě se děti nejprve seznámily s historií a významem 

Dne Země. Potom se zaměřily na konkrétní problémy, kte‑
rým naše planeta čelí, a hledaly způsoby, jak přispět k její 
ochraně. Je důležité, aby si děti uvědomily, že i malé činy 
mohou mít velký dopad, S nadšením a ochotou se školá‑
ci vydali do ulic Brumovic, aby uklidili část obce. Během 
úklidu si děti na vlastní oči ověřily, jaký nepořádek doká‑
žou lidé zanechat. Bylo to pro ně velké ponaučení. Děti si 
mezi sebou slíbily, že budou odpadky vždy vhazovat do 
košů a přispějí tak k čistotě svého okolí.

Akce školy ale nekončila pouhým úklidem. Ve svém pro‑
jektu “S čím si poradí a neporadí příroda” pokračovaly děti 
ve zkoumání dopadů lidské činnosti na přírodu. V rámci 
projektu vykopaly odpadky, které byly původně pohřbe‑
ny, a zjišťovaly, jak se s nimi příroda vypořádala. Některé 
materiály se rozložily, zatímco jiné zůstaly v nezměněném 
stavu. Škola plánuje v projektu pokračovat i v příštím roce, 
aby sledovala další vývoj a učila děti o důležitosti recyklace 
a správného nakládání s odpady. A to nejdůležitější je, že 
i nejmenší občané mohou mít na ochranu životního pro‑
středí pozitivní vliv.

Anna Hlávková

Modrohorský fotbalový 
turnaj základních škol

Přiblížil se konec června a  s  ním dlouho očekávaná 
akce – fotbalový turnaj základních škol. Letos proběhl již 
4. ročník a odehrál se na fotbalovém hřišti v Kobylí. Zú‑
častnila se ho družstva žáků z pěti škol – z Bořetic, Kobylí, 
Vrbice, Velkých Pavlovic a z Brumovic. Turnaj proběhl ve 
dvou kategoriích U9 (1. – 3. třída) a U11 (4. – 5. třída).

V mladší i ve starší kategorii nastoupilo vždy 7 družstev. 
Na hřišti panovala úžasná atmosféra a za některé výkony 
malých hráčů by se nemuseli stydět ani známí fotbalisté. 
Domů jsme se vrátili s  jedním čtvrtým a  jedním šestým 
místem. Počáteční zklamání vystřídala radost ze hry a pře‑
svědčení, že příští rok to bude určitě lepší.

Poděkování patří všem organizátorům a také brumovic‑
kým trenérům, kteří nás na turnaj doprovodili a postarali 
se o sestavení týmů a vybavení hráčů.

Jarmila Bielová
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Olympiáda v Kobylí
V pátek 7. června jsme se s žáky 4. a 5. ročníku zúčast‑

nili každoročně pořádané sportovní olympiády v Kobylí. 
Společně s námi závodily i děti z Bořetic, Vrbice, z pořáda‑
jící kobylské školy a nově také z Krumvíře. Olympijský ce‑
remoniál byl zahájen zapálením olympijského ohně a pře‑
čtením slavnostního slibu závodníků a rozhodčích.

Účastníci si změřili síly v sedmi disciplínách: běh 200 m, 
běh 60 m, štafeta 3 x 200 m, skok daleký, skok z místa, hod 
kriketovým míčkem, hod na cíl. Protože jsme měli pro ně‑
které disciplíny málo závodníků, museli jsme jako obvykle 
doplnit počty několika třeťáky.

Celou olympiádu jsme si náležitě užili a  zpět jsme se 
vrátili se spoustou medailí a sportovních zážitků.

Jarmila Bielová

Planetárium Brno
Exkurze 26.  dubna  2024 v  Hvězdárně a  planetáriu 

Brno byla skvělou příležitostí pro děti, aby se dozvěděly 
více o vesmíru a astronomii. Děti měly možnost navštívit 
různé vzdělávací programy a workshopy, které byly speci‑
álně připraveny pro jejich věkové kategorie. Pro 1.‑ 3. roč‑
ník byl program Hledání oříškové planety a 4. ‑5. ročník 
měl program Příběh nekonečných poutníků VOYAGER. 
Kromě toho byla akce obohacena o  možnost nákupu 
drobných předmětů a  suvenýrů, které souvisí s  téma‑
tem vesmíru a astronomie. Akce se neodehrávala pouze 
uvnitř planetária, ale i venku, což umožnilo dětem prožít 
jedinečné dopoledne plné objevů a  zábavy pod otevře‑
ným nebem.

Anna Hlávková
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Polybus jako dárek
ke Dni dětí

Již poněkolikáté k nám zavítal Polybus ze SVČ Lužánky 
Brno. Polybus je kouzelné auto, které ve svém nitru ukrývá 
spoustu pomůcek a je vybavené nářadím, jako jsou pilky, 
vrtačky, pájky, 3D pera, akunářadí, termolis a další. Díky 
nim lze vytvořit mini učebny, ve kterých si děti zhotoví 
různé výrobky. Učebny jsou postaveny z pracovních sto‑
lů a židliček, v případě deště či prudkého slunce chráněny 
stany. Naše mini učebny jsme postavili v sokolovně, jelikož 
počasí nám příliš nepřálo. Nejmenší žáci z 1. a 2. třídy si 
vyrobili deníček s  dřevěnými deskami a  ti starší 3. až 5. 
třída si vyrobili stojánek na mobil. Nejdříve jim instruktor 
vysvětlil pracovní postup, přichystali si potřebný materiál, 
nářadí a pomůcky. Žáci byli z vyrábění nadšení a do pro‑
cesu výroby se zapojili s chutí. Výsledek stál za to a děti si 
s velkou hrdostí odnášely své výrobky.

Božena Zborovská
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Výlet do Prahy

Dne 24. 6. jsme se s pátou třídou vydali na výlet do Prahy. Učitelský doprovod představovala paní učitelka Bielová s paní 
ředitelkou.

Do cíle jsme dojeli s velkým zpožděním, protože stejně jako před dvěma roky byla opět porucha na trati. Děti si čekání 
krátily hraním různých her, posloucháním písniček a povídáním.

I přes velkou časovou ztrátu jsme v Praze stihli téměř vše, co bylo v plánu. Viděli jsme nejen Pražský hrad a Katedrálu 
sv. Víta, Karlův most, Pražský orloj nebo řeku Vltavu, ale i Pomník svatého Václava, vysoký Mariánský sloup a v dálce 
nádherné Národní divadlo. Letošní novinkou bylo to, že o památkách nevyprávěla paní učitelka, ale samy děti, které si 
povídání připravily v hodinách vlastivědy.

Vrátili jsme se na nádraží a o půl šesté jsme se vydali vlakem na cestu zpět. Výlet byl opravdu skvělý a myslím si, že na 
něj budeme všichni ještě dlouho vzpomínat.

Jarmila Bielová

Recitační soutěž
Březen – měsíc knihy je jedna z možností, jak více motivovat děti ke čtení knih. Je to také možnost pro děti, aby si vybra‑

né knihy ve škole zakoupily. Každoročně pořádáme v tomto období i recitační soutěž. Soutěž proběhla ve třech věkových 
kategoriích na téma “jídlo.” Byla to skvělá příležitost pro naše žáky projevit svůj talent při recitaci a zároveň umět překonat 
trému při vystupování na veřejnosti. Postupující se zúčastní Aprílového básnění v Kloboukách.

Anna Hlávková
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Strážnice – Skanzen
K velikonočním svátkům patří spoustu tradic. My jsme 

si je připomněli ve Skanzenu Strážnice v programu Fašank, 
fašank. Tam nám byly představeny zvyky, obyčeje a práce 
v období fašanku, půstu i Velikonoc. Vše bylo shrnuto do 
období od Masopustu, přes půst, pašije, pečení jidášů, po‑
mlázek a zdobení kraslic. A protože je jaro obdobím pro‑
bouzení přírody, tak se děti dozvěděly i o přípravách půdy 
na jarní práce. Tento skanzen je velmi pěkná ukázka, kdy 
se děti dokáží přenést jakoby strojem času do minulosti.

Anna Hlávková

Veselé zoubky
A proč „Veselé zoubky“? Ač se to nezdá, zubní kaz zů‑

stává i ve třetím tisíciletí nejrozšířenějším infekčním one‑
mocněním. DM preventivní program „Veselé zoubky“ je 
zaměřen na děti 1. tříd základních škol. Tento program 
jsme i  letos využili pro naše prvňáčky. Jak název napoví‑
dá, tématem programu je správná péče o zuby a prevence 
vzniku zubního kazu. Děti se také dozvěděly, z čeho se zub 
skládá a také, které potraviny mu nedělají dobře. Všichni 
si přece přejeme, aby naše děti byly šťastné a zdravé a měly 
co nejčastěji důvod k úsměvu, ve kterém jim nebude bránit 
bolavý zoubek nebo strach ze zubního lékaře.

Božena Zborovská



21

NOVÉ POKOLENÍ | ZPRAVODAJ OBCE BRUMOVICE | 2024/2

Školní výlet do Outdoor 
Resortu Březová

V červnu se celá škola vydala na nezapomenutelný škol‑
ní výlet do Outdoor Resortu Březová. Tento zážitkový re‑
sort, nacházející se 10 km od Třebíče v malebném prostředí 
blízko lesa, rybníku a luk, nabízí širokou škálu aktivit pro 
děti i dospělé. Cesta v autobuse začala s veselou náladou, 
kdy děti zpívaly písničky a těšily se na dobrodružství. Po 
příjezdu byly děti rozděleny do dvou skupin podle věku: 
1.‑2. ročník a  3.‑5. ročník. Děti si užily lanové centrum 
a další adrenalinové aktivity. Plnění úkolů a hledání růz‑
ných indicií přidaly dobrodružstvím další rozměr. Po ná‑
ročných aktivitách si děti dopřály sladké dobroty a chutný 
oběd. S úsměvem na tváři se vrátily zpět do školy. Outdoor 
Resort Březová je skvělým místem pro školní výlety, kde 
se děti mohou nejen bavit, ale také rozvíjet své dovednosti 
a týmovou spolupráci.

Anna Hlávková
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VÝSTAVA ŘEZBÁŘE 
ZDEŇKA JANOŠKA

V polovině května jsme se s dětmi vydali na místní vý‑
stavu pro milovníky dřeva a  uměleckého řezbářství. Pan 
Zdeněk Janošek, mistr řezbář, nám představil svá díla v ex‑
pozici, která je oslavou jeho celoživotní vášně, které se vě‑
nuje celých padesát let. Navíc jsme měli příležitost vidět 
na vlastní oči, jak tyto výtvory vznikají. Děkujeme panu 
Janoškovi, že nás provedl řemeslem, kde se obyčejný kou‑
sek dřeva stává uměním.

Tomáš Dolák
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Tlapková patrola
na zápisu do první třídy

Letos jsme se rozhodli oživit předškolákům zápis do 
první třídy a  pozvali jsme k  němu hrdiny z  oblíbeného 
dětského seriálu Tlapková patrola. Chase, Marshal, Skye 
a další doprovázeli děti u všech úkolů, které jim paní uči‑
telky připravily.

Úkoly byly navrženy tak, aby děti bavily a  zároveň 
prověřily jejich základní dovednosti potřebné pro školní 
docházku. Zápis tak byl nejen formálním aktem, ale i zá‑
bavným odpolednem, které dětem ukázalo, že škola může 
být místem plným dobrodružství a nových přátel. Na příští 
prvňáčky se těší všichni zaměstnanci naší školičky.

Božena Zborovská

DIVADLO BOLERADICE – 
„Strašidlo“

Všichni žáci se stali svědky nejen divadelního umění, 
ale i silného poselství míru a lásky. Divadelní představení 
“Strašidlo”, které se konalo v Boleradicích, děti přeneslo do 
světa, kde největším zlem není strašidlo, ale válka. V pří‑
běhu se proti sobě postavili králové Rakyrak a Kaprbřuch, 
kteří svými názory a  požadavky na poslušnost rozděli‑
li svět. Jejich snahy ovládnout a  rozpoutat konflikty byly 
podpořeny čarodějnicemi z Černé věže. Avšak mezi nimi 
žily také dvě nezbedné postavy – Pískle s tetinkou, které se 
odvážily postavit proti čarodějnickým zákonům. Tyto dvě 
hrdinky představení přišly na způsob, jak ovlivnit vojáky, 
aby zanechali boje a vrátili se ke svým rodinám. A právě 
zde se ukázala síla příběhu – vítězství lásky, zdravého rozu‑
mu a radosti ze života nad temnotou války. „Návštěva diva‑
delního představení byla pro naše děti nezapomenutelným 
zážitkem,“ řekla učitelka, která je doprovázela. „Je důleži‑
té, aby se děti učily o hodnotách jako je láska a mír skrze 
takovéto kreativní formy.“ Představení, které bylo přijato 
s nadšením a potleskem, nejen bavilo, ale také vzdělávalo 
a inspirovalo. Jak uvedl jeden z malých diváků: „Moc se mi 

to líbilo, bylo to jako opravdové kouzlo!“ Toto představení 
jistě zanechá v srdcích dětí trvalou stopu a připomene jim, 
že i v nejtěžších časech může láska a porozumění přinést 
mír a štěstí.

Anna Hlávková
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Maminky dětem

V roce 2024 se v naší krásné vesnici pořádají akce sko‑
ro každý týden. A náš spolek je součástí toho všeho dění. 
Skupina střelených matek má pro Vás vždy nachystané ori‑
ginální hry a soutěže. Letos jsme se 23. března zapojili již 
poněkolikáté do celorepublikové akce Ukliďme Česko, pod 
názvem Ukliď svoji dědinu. Přišlo 54 dobrovolníků, kteří 
sesbírali přes 300 kg odpadu. Nejvíce harampádí bylo ve 
škarpách směrem na Morkůvky a  Kobylí, např.  suť, PET 
lahve, sklo, a dokonce lyže. Příroda je tu pro nás, tak si ji 
zkusme vážit.

Následující den se konalo Velikonoční tvoření. Jako ka‑
ždým rokem jsme si vyrobili dekorace, upletly se pomláz‑
ky, zdobila se vajíčka a  celé rodiny se společně věnovaly 
výrobě ozdob k tradičním svátkům jara.

Poslední dubnový den patří "pálení čarodějnic". Letos 
jsme se opět rozletěli do uliček naší obce. Všichni jsme 
splnili tajemné úkoly, které na nás čekaly. Odměnou bylo 
spálení čarodějnice a opékání špekáčků. Popravdě, nikdo 
z nás nečekal tak obrovskou účast, a proto musíme příště 
zajistit více špekáčků :‑)). Ale i opečený chleba byl výborný.

Den dětí – největší oslava. Děti, pro které to všechno dě‑
láme. Náčelníci indiánských kmenů čekali na fotbalovém 
hřišti. Bylo vás opravdu hodně. Doufali jsme, že vše vyjde 
bez větších komplikací, ale větru a dešti ještě poroučet ne‑
umíme. Ale i tak věříme, že jste si s námi aspoň tu krátkou 
chvíli užili a déšť tolik nevadil. Vždyť nejsme z cukru.

6.  července je státní svátek: Den upálení mistra Jana 
Husa. Šárka Peřinová Hábová připravila na toto téma na‑
učnou stezku po obci. S mobilem v ruce se starší děti jistě 
něco naučily a hravou formou se vzdělávaly i o prázdni‑
nách.

Chceme popřát všem dětem radost ze života, úsměv na 
tváři a jiskřičky v očích. A také poděkovat všem, kteří nás 
podporují, pomáhají a věří nám. Děkujeme

 
Šárka Perlíková
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Dětský folklórní kroužek
Protože máme rádi folklór a vše, co se s ním pojí, roz‑

hodli jsme se na začátku roku 2024 založit folklorní krou‑
žek. Během března jsme náš nápad vypustili do světa 
a oslovili jsme ZŠ a MŠ Brumovice i kulturní komisi obce 
a seznámili je s naším záměrem.

První informativní schůzka proběhla v místní sokolov‑
ně dne 12. dubna 2024. K našemu překvapení byl zájem 
dětí obrovský a nadšení naučit se tancovat projevily i starší 
děti, které navštěvují okolní základní školy. Celkový počet 
dětí se nakonec ustálil na neuvěřitelném čísle 36.

Tréninky tedy musely být rozděleny do dvou skupin. 
Mladší skupinku tvořily děti od 3 do 6 let a starší děti od 7 
do 15 let. Nacvičovali jsme pilně každý pátek a před hody 
dokonce i na hodovém sóle dvakrát týdně. Trénink obsa‑
hoval především nácvik Moravské besedy, úvodní marš, 
verbuňk, vrtěnou, tanec a  zpěv lidových písniček, a  to 
vše pod vedením Dominiky Kňůrové, Evy Kulíškové ml., 
Ondřeje Šišmy a Vojtěcha Vachůta. Tyto tréninky se těsně 
před hody zcela spontánně proměnily zásluhou místních 
starších dětí i  v  soukromé lekce, kdy se děti scházely na 
ulici Nový řádek, tancovaly, zpívaly a kluci verbovali.

Touto cestou bychom chtěli poděkovat za podporu 
a  umožnění vypůjčení dětských krojů paní ředitelce ZŠ 
Brumovice a také všem rodičům a prarodičům, které děti 
do krojů oblékli.

Naším velkým přáním je, aby si děti folklór zamilovaly 
a pokračovaly v něm, aby tato krásná tradice nikdy neza‑
nikla a přinášela dál radost a propojení lidí všech generací.

Vedoucí folklorního kroužku
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Na břehu řeky Moravy
Vonica a brumovičtí mládenci na Záhorí
Lidové tradice odolávají času i měnícímu se životnímu 

stylu.
Národopisný soubor Vonica obdržel před časem pozvá‑

ní k vystoupení na menším festivalu, který se konal v rám‑
ci projektu Slovenský den kroje v malebné obci Vysoká pri 
Morave při příležitosti oslav 5. výročí založení folklorní 
pěvecké skupiny „Hochštetňan“. Je to obec ležící nedaleko 
naší družební Záhorské Bystrice a organizátorka festivalu 
je zároveň členka souboru Bystričan. K jubileu přišly bla‑
hopřát i folklorní soubory z okolních obcí a jedním z gra‑
tulantů byla také CM Vonica z Krumvíře.

Pozvání jsme přijali, ale netušili jsme, že budeme ře‑
šit totální absenci tanečníků, ať už ze zdravotních či pra‑
covních a  rodinných důvodů. A  tak jsme se obrátili na 
„brumovčáky“ o pomoc. Na zorganizování a nácvik jsme 
měli necelé tři týdny. Ale hoši byli velice ochotní a šikovní, 
zvládli naučit se skočnou z Hanáckého Slovácka a procvi‑
čit si vrtěnou a verbuňk.

Naše vystoupení, které se uskutečnilo v sobotu 11. květ‑
na 2024, mělo velký úspěch. Po skončení koncertu bylo pro 
všechny účastníky připraveno pohoštění a pak následovala 

družná zábava při společném zpěvu, takže se nikomu ne‑
chtělo odjíždět domů. Byl to velmi vydařený výlet a našim 
chlapcům patří velké poděkování za vzornou reprezentaci 
Moravy a naší obce, a také velký dík patří maminkám za pří‑
pravu krojů.

Za Brumovice tančili a zpívali: Pavel Havlík ml., Ondřej 
Šišma, Matěj Ullmann a Jan Kurečka.

Tanečnice FS Vonica: Jana Petrášová, Ludmila Ondrůjová, 
Marcela Latýnová a Zdenka Zaviačičová.

Malá muzika Vonica: Pavel Popelka, Josef Volák a  Jan 
Zaviačič

J. Zaviačič
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Noc kostelů 2024
v kostele sv. Antonína
v Brumovicích

 
Noc kostelů jsme zahájili desetiminutovým zvoněním 

v 17:00 hodin. Současně byla nachystaná výstava šatů na‑
šeho Jezulátka. Šaty poskytla paní Bohuslava Kňůrová, kte‑
rá s dcerou Monikou Jezulátko i převléká. Dále jsme vy‑
stavili liturgické oblečení kněze a oblečení ministrantů. Na 
oltáři byly vystaveny relikviáře s ostatky svatého Antonína 
Paduánského. Dále byla možnost prohlédnout si kostelní 
věž, zvony a hodinový stroj.

 
V 18:00 začala mše svatá, při níž zazpíval dětský sbor 

Beatus z  Brumovic, který vede paní Eva Kulíšková. Sbor 
pokračoval ve svém vystoupení ještě po mši svaté.

 
Dvořák 120
120  let letos uplynulo od úmrtí Antonína Dvořáka. 

Nejslavnější téma 2.  věty Dvořákovy „Novosvětské“ bylo 
pojící linkou letošní Noci kostelů  – skladbu zahrál pan           
Miroslav Kadlec.

Po celou dobu bylo možné zapálit kalíšek za své blízké 
a k dispozici bylo také občerstvení. Pro děti byla připrave‑
na soutěž s malou odměnou.

Ve 22:00 byla noc ukončena modlitbou za mír na celém 
světě.

Noc kostelů u nás navštívilo 80 návštěvníků.
Po celé České republice bylo otevřeno 1854 kostelů, 

z toho v Brněnské diecézi 261.
Tématem letošní Noci kostelů bylo srdce – kostel jako 

srdce obce.
 
Další Noc kostelů se bude konat 23. května 2025.
 

Tomáš Vodák
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Slavnostní mše svatá
Tradice? Podle záznamů jde o  způsob myšlení a  zku‑

šeností, které se předávají z  generace na generaci. V  ne‑
děli 16.  června jsme měli příležitost vidět a  zažít tuto 
skutečnost na vlastní oči. V  kostele svatého Antonína                              
Paduánského v Brumovicích se sešli krojovaní (a nejenom 
oni), aby uctili památku patrona našeho kostela. Otec Ivo 
Valášek ve svých slovech zdůraznil skutečnost otázkou, 
která se nese již několik desetiletí. Jak dlouho se svatý     
Antonín stará o  tuto vesnici? Jde o světce, ke kterému se 
modlí lidé při nějaké ztrátě, ať jsou to klíče, peněženka, nebo 
také víra. A tu bychom měli přenášet z generace na generaci.

Proto si velice vážíme těchto mladých lidí, kteří ve svém 
volnu přišli v kroji uctít památku našeho patrona. Také je to 
jakési ubezpečení, že zde pořád tradice a víra mají své místo.

Velké poděkování patří všem krojovaným a lidem, kteří je 
pomohli do krojů obléct, zpěvákům, paní Petře Charvátové 
za koláčky, které se po mši u kostela rozdávaly a v nepo‑
slední řadě všem, kteří byli přítomni při této slavnostní 
mši.

Co popřát? Ať tradice, které nám předali naši předkové, 
dokážeme udržet a předat další generaci. Abychom neztra‑
tili naši identitu a hrdě se hlásili k odkazu lidí, kteří nám 
vštěpovali základy lidského chování a  porozumění mezi 
lidmi.

 
Přemysl Kulíšek
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Rozloučení s farářkou 
Martinou Zuštinovou

V neděli 23. června 2024 se v evangelickém kostele 
v  Kloboukách u  Brna konala rodinná bohoslužba se 
slavením sv.  Večeře Páně. Součástí bylo také rozlou‑
čení s  farářkou sboru Martinou Zuštinovou a  jejím 
manželem Branislavem. Manželé Zuštinovi odcháze‑
jí do Třebíče. Poslední kázání v  evangelickém koste‑
le vKloboukách u Brna a v evangelické modlitebně  
v  Brumovicích měla Martina Zuštinová  v  neděli 
30. června 2024.

Dipl. Theol. Martina Zuštinová (rozená Pumrová) 
působila ve Farním sboru Českobratrské církve evan‑
gelické v Kloboukách u Brna deset let ‑(2014–2024).

 
Vlasta Bedřichová

Fotografie se svolením 
Farního úřadu ČCE Klobouky u Brna
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Svaz tělesně postižených

Svaz tělesně postižených Bořetice, kam patří i brumo‑
vičtí členové, pravidelné pořádá hlavně rekondiční zájez‑
dy do termálních lázní. K nejoblíbenějším patří termální 
lázně v Mosonmagyoróváru, zkráceně Mošoni, Dunajské 
Stredě a Velkém Medéru. Letos jsme od dubna navštívili 
všechny lokality. Novinkou v zájezdech byla návštěva  
Čech pod Kosířem, městečka u Prostějova, které je známé 
svým zámkem, zámeckou zahradou, ale k největším zážit‑
kům patřilo Muzeum kočárů, které nás oslnilo, a také pou‑
tavý výklad pana majitele, Václava Obra. Náš výlet v  
Čechách pod Kosířem jsme zakončili prohlídkou Hasič‑
ského muzea. Všem doporučujeme.

Již tradičně pořádáme výroční schůzi v Bořeticích, letos 
se konala 5. dubna. K tanci i poslechu zahrála Sklepanka, 
jako vždy bylo zajištěno občerstvení i tombola.

 
Renata Zítková
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Výstava našich rodáků

ZDENĚK JANOŠEK – INSPIRACE DŘEVEM

Klubu přátel Dr. Jana Herbena a historie obce se poda‑
řilo získat ke spolupráci dalšího občana Brumovic. Velkou 
zálibou pana Zdeňka Janoška je vyřezávání ze dřeva, a tak 
mohla být v první polovině tohoto roku připravena výsta‑
va z jeho tvorby. Výstava byla zahájena v neděli 21. dubna 
ve 14 hodin ve velké zasedací místnosti v budově bývalého 
obecního úřadu. Přítomné přivítal starosta obce Ing.  
Rudolf Kadlec a  předseda klubu Mgr.  Martin Valný. Pak 
svého koníčka představil sám autor.

Na výstavě jsme mohli zhlédnout zajímavé exponáty: 
vázy, lampičky, rámečky obrazů a  hodin, domečky, malý 
větrný mlýn a mnoho dalších uměleckých výtvorů. Mate‑
riálem pro jejich výrobu bylo překližkové dřevo. Ve vitrí‑
nách byly k vidění papírové předlohy jako vzory. Zdeněk 
Janošek na výstavě předváděl, jak při vyřezávání postupuje.

Výstava, kterou navštívili občané z  Brumovic, z  okolí 
a také školáci, byla ukončena 12. května 2024, všem se vel‑
mi líbila, ukázala dovednosti autora.

Josef Šedivý
Foto: Vlasta Bedřichová

Na společné fotografii pan Zdeněk Janošek se svými 
přáteli z Klubu aktivních seniorů.

Zdeněk Janošek se narodil v roce 1960 manželům Věře 
a Oldřichu Janoškovým. Pochází ze čtyř sourozenců. Dět-
ství prožil v  rodině, v  níž dědeček byl kolářem a  tatínek, 
vyučený stolař, dlouhá léta pracoval v  místním JZD. Dá 
se říci, že Zdeněk vyrůstal ve stolárně. Práce se dřevem ho 
přivedla k  tomu, že se vyučil truhlářem pro zemědělskou 
výrobu v  Tavíkovicích. Zde se také vyučil i  jeho pozděj-
ší zaměstnavatel, ke kterému přešel z  JZD v  roce 1992. 
Jako stolař u firmy BLANÁŘ NÁBYTEK pracoval 29  let. 
Ale přišly zdravotní komplikace, nyní je Zdeněk Janošek 
v předčasném důchodu. Od svých čtrnácti let vyřezává lu-
pínkovou pilkou, je to jeho velký koníček. Svými výrobky 
dělá radost druhým od mládí až do dnešní doby. Této vý-
tvarné činnosti se věnuje již padesát let a vždy se těší z nově 
vytvořeného dárku.

Zdeněk Janošek je ženatý, má dvě dcery a tři vnoučata.
Vlasta Bedřichová
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Brumovičtí vinaři
Košt Vín 2024

Po loňském koštu vín, kdy k nám dorazilo o 50 % méně 
lidí, než jsme bývali zvyklí, se letošní ročník podařil a spl‑
nil veškerá očekávání výstavního výboru.

Hodnocení vín

Hodnocení vín proběhlo 7. dubna v dopoledních hodi‑
nách v sále sokolovny. Nejdříve jsme byli malinko nervóz‑
ní, kolik k nám dojede degustátorů a zda se nám povede 
ohodnotit všechny vzorky vín. Naštěstí jsme se letos snažili 
a  jezdili po hodnotících akcích nejen do okolních dědin. 
Také nám to bylo vřele oplaceno. Jsem rád, že se alespoň 
část našich členů zapojila a pomohla tak obodovat vína na 
okolní košty. Za to, že jdou vzorem pro ostatní členy, jim 
patří velké DÍKY.

Do Brumovic dorazilo 58 degustátorů, kteří se rozdělili 
do 17 komisí. Po celou dobu hodnocení byl všem k dispo‑
zici Martin Valihrach, který je již tradičním zaštiťovatelem 
hodnocení a nositelem odbornosti v oblasti vinařství a vi‑
nohradnictví.

Košt vín

Samotný košt proběhl o týden později v sobotu 13. dub‑
na v sále sokolovny. Tento rok jste mohli ochutnat celkem 
469 vzorků vín, z toho 288 bílých, 139 červených a 42 rosé. 
Tradičně se na koštu objeví sem tam nějaká rarita, letos jste 
mohli ochutnat stále častěji se objevující pet ‑nat. Moc pěk‑
nou statistikou je, že přes 70 % vín spadlo do kvalitativního 
ohodnocení velmi dobré víno.

Co se týče účasti hostů na akci, tak se vás k  nám do‑
stavilo necelých 160, což je vzhledem k loňskému ročníku 
velký nárust, za který jsme velice rádi. Od 16:30 nastoupila 

skvělá Cimbálová muzika Modruša z Moravského  
Žižkova, která nám hrála do 21 hodin.

Během koštování jsme předali ceny vítězům:
‑ Absolutní šampion mladá bílá vína: Krátký Milan, 

Brumovice 29 – Ryzlink vlašský 2023 PS – 90 b.
‑ Absolutní šampion starší bílá vína: Novák Josef, 

Borkovany – Ryzlink rýnský 2021 PS 87 b.
‑ Absolutní šampion mladá červená vína: Herzán 

Vlastimil Ing., Brumovice – Cuvée MP+SV+Zw 89 b.
‑ Absolutní šampion starší červená vína: Vašek  

Milan Ing., Mistřín – Svatovavřinecké 2022 88 b.
‑ Absolutní šampion rosé: Buchta Karel, Tvarožná  – 

Frankovka rosé 92 b.
‑ Nejlepší kolekce 4 vín: Vinařství Ševela, Brumovice – 

357 b.
Celý Katalog je stále možné stáhnout z našich webových 

stránek – vinaribrumovice.cz

Vinné trhy 2024

Akce Vinné trhy Brumovice 2024 se nám náramně vy‑
dařila. Počasí se nám nakonec udobřilo a celý den krásně 
svítilo sluníčko, což byl ideální stav pro naše návštěvníky. 
K jídlu byly k dispozici výborné řízky a hovězí guláš od paní 

Kališové z Morkůvek, které tímto moc děkujeme! Chválu 
si zaslouží také velmi chutné trampské cigáry z hovoranské 
masny. Parádu však nejvíce sklidila naše vína, která jsme si 
pro Vás připravili a jsme rádi za počet vypitých sedmiček, 
kterých bylo opravdu dostatečně.

Letní otevřené sklepy 2024

Letní otevřené sklepy navštívilo 210 účastníků, kteří 
vytvořili náramnou rodinnou atmosféru. Počasí nakonec 
také vyšlo a po celý den nám svítilo sluníčko.

Letos bylo možné ochutnat celkem 175 vín – 99 bílých, 
43 červených, 22 růžových, dvě oranžové a  tři pet ‑naty. 
Co se týče nabídky odrůd, vyhrály to u nás nejpěstovaněj‑
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ší odrůdy v ČR, Veltlínské zelené a Frankovka, které jsme 
Vám nabídli ve shodném počtu dvanácti vzorků. K okošto‑
vání bylo také jedenáct vlašáků, osm rýňáků nebo devět  
Sauvignonů, z  voňavek pak sedm Tramínů, sedm Pálav 
a sedm Hibernalů. Z červených vín měly největší zastoupe‑
ní odrůdy Svatovavřinecké, Modrý Portugal a  Rulandské 
modré.

Opět nechybělo ani jídlo! Ve sklepích jste mohli najít 
různé domácí pomazánky, domácí hot dog, grilovanou 
kýtu, řízky anebo sladké cheesecaky!

Pozvánky na akce

Podzimní otevřené sklepy 2024
V sobotu 7. září od 11 do 19 hodin otevřou své sklepy 

brumovičtí vinaři, kteří Vám nabídnou svá osobitá vína ty‑
pická pro oblast tzv. Modrých hor a Kloboucka. V neděli 
8. září od 9 do 12 hodin budou vinaři k dispozici ve svých 
sklepech pro prodej vín.

Na co se můžete těšit?
‑ Osobitý přístup vinařů
‑ Větší autenticita malovinařů – narazíte na malo‑

vinařské technologie, přírodní vína, oranžová vína nebo 
frizzante

‑ Brumovičtí vinaři nabídnou různorodé výrobní 
prostory – tradiční kopané sklepy nebo výrobny ve dvoře

‑ V září již bude možné ochutnat první burčák (ty‑
picky z odrůd Irsai Oliver, Solaris nebo Muškát Moravský)

Co zahrnuje vstupenka?
‑ Vstup do vybraných vinařství
‑ Degustaci vín ve sklepích
‑ Malé občerstvení typicky pečivo a sýry k neutrali‑

zaci chuti

‑ Skleničku s logem
‑ Mapka s umístěnými sklepy a občerstvením
‑ Seznam vín nabízených v otevřených vinařstvích
‑ Dva kupóny v celkové hodnotě 200 Kč na nákup 

vín
Vstupné na místě 700 Kč.
Předprodej je již spuštěn přes portál Boom Event, odkaz 

najdete na našich webových stránkách nebo Facebooku. 
Vstupenka v předprodeji je levnější o 100 Kč.

Košt mladých vín 2024

Akce se bude konat 7. prosince od 18 hodin v sále soko‑
lovny v Brumovicích.

Košt je určen pro všechny vinaře a milovníky vín, kteří 
se chtějí setkat a pobavit se o kvalitě, potenciálu letošního 
ročníku. K dispozici bude voda ve džbánech a malé občer‑
stvení.

Vstupné je 50 Kč nebo návštěvník přinese sedmičku 
(klidně víc 🙂) mladého vína.

Prosíme vinaře a hosty, a by si donesli své skleničky na 
víno. Případně si skleničku bude možné koupit na místě 
od spolku.

Petr Cichra ml.
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Co nového u hasičů
Letošní rok se přehoupl do druhé poloviny, a tak bych 

Vás chtěl informovat, co se za tento půlrok u hasičů událo.
Nejdůležitější jsou výjezdy k požárům a ty byly naštěstí 

jen dva. Zasahovali jsme u požáru skládky komunálního 
odpadu v Mutěnicích, v druhém případě hořelo obilí 
v Terezíně – k němu operační velitel povolal 16 sborů.

V dubnu jsme se zúčastnili velkého námětového cvičení 
v Krumvíři, které vyhlásili profesionální hasiči pro okolní 
sbory.

I letos jsme v obci provedli sběr železného šrotu.
Také jsme pořádali TFA závody, jsou to závody jen 

pro silné jedince, kdy v různých disciplínách si závodníci 
sáhnou až na samé dno svých sil. Je to částečná simulace 
opravdového zásahu.

Jako spolupořadatelé jsme se podíleli na dětském dnu.
V druhé polovině června se u nás konal II. ročník dět‑

ských hasičských závodů. Naši nejmenší se díky Václavu 
Lupačovi a jeho týmu propracovali mezi nejlepší.

Přijali jsme pozváni na závody do Nenkovic. Soutěžili 
jsme v kategorii „Stará garda“ a mimo soutěž jim naši nej‑
menší předvedli, jak to umí.

20. července proběhly naše tradiční již dvacáté noční zá‑
vody. Počasí nám přálo a závody se vydařily. Závodilo cel‑
kem 17 týmů z okolních obcí a měst. Přijeli také kamarádi 
ze Záhorské Bystrice a Brumovic u Opavy.

Jak jsem Vám sdělil už v minulém čísle, obdrželi jme do‑
pravní devítimístné auto Fiat. Protože jsme ho neměli kde 
parkovat, postavili jsme pro něj garáž za hasičskou zbroj‑
nicí. V té se nám pod těžkými auty plnými vody propadla 
podlaha, a tak jsme ji museli nechat opravit

Na závěr bych Vás chtěl informovat o tom, že náš sbor 
v tomto roce oslaví 120. výročí svého založení. Slavnost se 
bude konat 31. srpna. Všechny občany na ni tímto srdečně 
zveme.

Starosta SDH Karel Opluštil
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ZE SPORTU
Běh parkem Dr. Jana 
Herbena

T.J. Sokol Brumovice uspořádala v sobotu 11. května 
2024 v parku u jezírka tradiční již 16. ročník Běhu parkem 
Dr. Jana Herbena. Na startovní čáru se postupně postavily 
všechny věkové kategorie, děti, žáci, dorost, rodiče a pra‑
rodiče s dětmi a senioři. Nejstarším aktivním sportovcem 
byl 81letý František Hladůvka. Všichni účastníci obdrželi 
pamětní list a upomínkový předmět. Připraveno bylo také 
občerstvení a pro děti sladká odměna.  
                                                                     Vlasta Bedřichová 
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Memoriál československých legionářů a válečných 
veteránů v šachu 2024
Pohár generálů Srstky a Přikryla – V. ročník

V sobotu 22. června 2024 se ve spolupráci s obcí Brumovice a Českou a Slovenskou obcí dělostřeleckou uskutečnil v sále 
sokolovny v Brumovicích stále populárnější turnaj v rapid šachu mládeže do 18 let, jehož se zúčastnilo 31 dětí, kromě 
Břeclavska také ze Zastávky a Starého Města. Na místě mladé šachisty již očekával hlavní pořadatel turnaje pan František 
Trávníček ze Spolku vojenské historie Valtice. Po úvodním proslovu a zdravicích hostů, dal krátce po desáté hodině hlavní 
rozhodčí pokyn ke hře. Naši obec reprezentoval Marek Šišma, který se stal přeborníkem okresu v kategorii do 18 let. Hrálo 
se švýcarským systémem na 7 kol, tempo bylo 2 x 15 minut na partii. Organizačně byl turnaj dobře zajištěn. K medailím 
dostali mladí šachisté spoustu dárků. Všechny děti byly na závěr obdarovány, jak už je u tohoto turnaje tradicí, hodnotný‑
mi věcnými cenami.

Vlasta Bedřichová

Na fotografii Marek Šišma se starostou obce Ing. Rudolfem Kadlecem a prezidentem České a Slovenské obce dělostře‑
lecké Ing. Martinem Šufajzlem.
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Na kole dětem 2024
Cyklotour s Josefem Zimovčákem

15. ročník sportovního projektu napříč  
Českou republikou na podporu onkologicky nemocných 
dětí probíhal od 29. května do 8. června. Celá trasa měři‑
la 1 170 km a měla deset etap. Startovalo se v obci Družec 
nedaleko Prahy. Poslední desátá etapa, která měřila 88 km, 
začínala v  Hodoníně, vedla přes Vacenovice. Dubňany, 
Čejkovice, Moravský Žižkov, Velké Pavlovice, Brumovice 
a cílovou obcí byla Vrbice.

Do naší obce přijel cyklistický peloton ze směru od 
Morkůvek, cyklisté krátce pobyli v areálu u sokolovny, kde 
je mohli přivítat a pozdravit brumovičtí občané. Pan Josef 
Zimovčák, cyklista, několikanásobný mistr světa i  České 
republiky v  jízdě na vysokém kole, vedoucí projektu Na 
kole dětem, předal starostovi obce certifikát. Brumovice 
darovaly pět tisíc korun. Po občerstvení a  odpočinku se 
peloton vydal směrem ke Kobylí a dál do svého cíle na 
Vrbici.

Projekt Na kole dětem se koná za finanční podpory 
partnerských krajů, měst, obcí a společností.

Vlasta Bedřichová
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Společenská kronika
Vítání dětí do života
V obřadním sále v budově radnice byly v neděli   

28.  dubna  2024 do života slavnostně uvítány děti: Alžběta 
Štachová, Štěpán Klimeš, Oliver Šlesinger a Sofia  
Kacírová.

Rodičům k narození dětí srdečně blahopřejeme.
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Sraz 75letých rodáků
se uskutečnil v sobotu 11. května 2024. V odpoledních 

hodinách byli přijati starostou obce na obecním úřadě. 
Poté se jubilanti odebrali na místní hřbitov, aby zapálili 
svíčky na hrobech svých zemřelých spolužáků. Následoval 
další společný program.

Svatební obřad
V sobotu 25. května 2024 se v obřadní síni na brumo‑

vické radnici konal svatební obřad. Sňatek zde uzavřeli 
snoubenci Pavlína Janošková a Marek Jakub.

Novomanželům přejeme hodně štěstí a lásky.

Vlasta Bedřichová
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Odlehčovací služby
Od října hlásíme volná místa v odlehčovacích službách.
Odlehčovací služby se staly nedílnou součástí pomoci rodinám, které pečují o blízkou osobu vyžadující individuální 

podporu a péči zejména ze zdravotních důvodů. Právě tito pečující mohou využívat odlehčovací služby pro své blízké, 
jednak ambulantní formou, když si třeba potřebují vyřídit potřebné věci na úřadě, u lékaře či pro osobní nezbytný odpo‑
činek, nebo služby pobytovou formou na více dní do maximální výše 3 měsíců. Cílem služeb je zabezpečit potřeby klienta, 
s podporou a péčí prožít pobyt v zařízení co nejvíce podle vlastních představ. Pokud hosté mají zájem, snažíme se o vy‑
tvoření nových společenských kontaktů. Klienti odlehčovacích služeb musí být schopni sdílet a komunikovat (verbálně 
nebo alternativní formou) své potřeby a podílet se na plánování poskytované péče. Služby nejsou určeny osobám, jejichž 
zdravotní stav vyžaduje hospitalizaci ve zdravotnickém zařízení nebo pravidelnou odbornou zdravotnickou péči.

Zájemci musí být starší 18  let, horní věková hranice není stanovena. Služby jsou určeny lidem, kteří patří do výše 
uvedené cílové skupiny, jsou vhodné i pro klienty používající invalidní vozík a přednostně jsou poskytované zájemcům 
dlouhodobě žijícím na území Jihomoravského kraje.

Diakonie tyto služby již standardně nabízí v Domově Betlém v Kloboukách u Brna, tam pro delší než jednodenní po‑
byt, a ambulantně, zejména pro seniory, v krásném prostředí Odstrčilovy vily také v Kloboukách u Brna. Pokud zvažujete 
využití odlehčovacích služeb Diakonie a nejste si jisti, zda právě pro vaši blízkou osobu budou vhodné, můžete navštívit 
webové stránky www.betlem.org nebo kontaktovat některou z pověřených osob. Kontakty naleznete také na tomto webu 
spolu s formuláři potřebnými k přihlášení do našich zařízení.

Hana Pregrtová
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Místní energetická 
koncepce obce Brumovice

Vážení spoluobčané,
v několika minulých letech jsme zažili takzvanou ener‑

getickou krizi, která je stále aktuálním tématem. Tato udá‑
lost se dotkla nás všech, i naší obce a jejího hospodářství. 
Zatímco v roce 2020 jsme měli náklady na el. energii při‑
bližně 600 tis. Kč, tak v roce 2023 to bylo již téměř dvoj‑
násobně. U plynu je nárůst obdobný. Abychom snížili tyto 

náklady, rozhodli jsme se investovat do fotovoltaických 
elektráren, na které se podařilo získat dotaci v celkové výši 
téměř 13 mil. Kč.

Také se podařilo získat dotaci na zpracování místní 
energetické koncepce (MEK). Tento dokument bude ma‑
povat energetické zatížení na území obce a možnosti, jak 

uspořit energii. Energetická koncepce není zpracována jen 
pro zástupce obce, ale pro všechny občany a firmy na území 
obce. Tato koncepce je zásadním dokumentem, který ma‑
puje aktuální stav energetiky na území obce, a umožní nám 
plánovat hospodaření s energií a  rozvoj jednotlivých sítí, 
včetně plánování pomoci občanům a  podnikům se sníže‑
ním vlastní energetické náročnosti.

Proto se na Vás obracím s prosbou o účast na dotazníko‑
vém šetření v rámci zpracování této koncepce. Pro důklad‑
nou analýzu možností energetických opatření v naší obci 
Vás v průběhu prázdnin navštíví pověření brigádníci zpra‑
covatele Energetická Brumovice, která je naší příspěvkovou 
organizací, pravděpodobně to budou místní stárci a chasa, 
kteří Vám budou nápomocni s vyplněním dotazníku k míst‑
ní energetické koncepci.

Co Vám přinese, že nám pomůžete s tímto dokumentem. 
Na základě zjištěných okolností vyhodnotí pro jednotlivá 
odběrná místa a objekty možnosti, jak Vám pomoci se sní‑
žením spotřeby energie, a hlavně jak ušetřit. Po vyhodnoce‑
ní dotazníků z jednotlivých domácností se s Vámi spojí od‑
borníci z Místní akční skupiny (MAS) Hustopečsko, která 
je zpracovatelem této koncepce a v posledních letech nám 
s energetikou pomáhá, a nabídnou Vám radu a pomoc, jak 
uspořit. Poradenství v energetických úsporách budou pro 
Vás provedena bezplatně. Díky tomu, že MAS Hustopečsko 
nejsou ani dodavatelé fotovoltaických elektráren, ani do‑
davatelé zateplení, nebo tepelných čerpadel, poradí vám 
nezaujatě.

Všechny informace podléhají ochraně osobních údajů 
a  budou použity pouze pro celkové energetické bilance 
v městyse a jeho částech. Získané informace pro jednotlivé 
domy budou použity čistě pro návrhy úsporných opatření 
pro tyto konkrétní domy, z tohoto důvodu potřebujeme 
znát data z jednotlivých vyúčtování. 
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Žádné osobní informace a  také informace o  jednotli‑
vých odběrných místech nebudou poskytnuty třetím stra‑
nám, (obchodníkům, energetickým společnostem, mon‑
tážním firmám…)

Ve zmíněném dotazníku se Vás budeme ptát na Vaši 
spotřebu elektrické energie, sazby, hlavní jističe, spotřebu 
plynu, uhlí, dřeva, pokud máte fotovoltaickou elektrárnu, 
tak na objem výroby, rezervovaný výkon aj. Většinu těchto 
informací najdeme ve vyúčtování za el. energii, plyn atd. 
Pro snazší a rychlejší vyřízení si, prosím, připravte vyúčto‑
vání za posledních 24 měsíců. Další otázky se budou týkat 
např. plánování zateplení objektu, instalaci FVE, výměny 
kotle nebo jiných energetických opatření. Pokud si nebu‑
dete přát, aby Vás někdo osobně navštívil, tento dotazník 
bude také na obecních stránkách, kde ho budete moci vy‑
plnit a přiložit kopii vyúčtování.

Co přinese tento dokument vedení obce. Díky informa‑
cím, které získáme, budeme moci lépe vyjednávat s provo‑
zovateli distribučních sítí, zejména s eg.d (dříve eon). Dále 
plánujeme zapojení do regionálního energetického spole‑
čenství pro komunitní sdílení elektrické energie. Všechny 
tyto informace jsou klíčové pro zjištění možností, jak se do 
sdílení zapojit. Komunitní energetika je možnost, jak uspo‑
řit díky sdílení el. energie v rámci společenství.

Bližší informace o termínu zahájení a ukončení dotazní‑
kového šetření bude vyhlášeno v místním rozhlase.

Pokud budete mít jakékoliv nejasnosti v průběhu dotaz‑
níkového šetření i mimo něj, bez obav se obraťte na zpra‑
covatele Energetická Brumovice, příspěvková organizace, 
jmenovitě na pana Daniela Ullmanna, tel. 601 366 894, 
email: info@es ‑brumovice.cz, nebo    
energetik@brumovice.cz
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BRUMOVICKÉ HODY
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NA BŘEHU ŘEKY MORAVY - CM Vonica

SLAVNOSTNÍ MŠE SVATÁ


